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DAMES EN HEREN,

Het voorstel van resolutie van de heren Felix
Strackx en Luk Van Nieuwenhuysen betreffende
het stimuleren van het gebruik van het openbaar
vervoer (Parl. St. Vl.Parl. 1999-2000, nr. 206/1) werd
besproken in de Commissie voor Openbare Wer-
ken, Mobiliteit en Energie op 16 maart 2000 en 27
april 2000. Het voorstel van resolutie werd verwor-
pen met zes tegen drie stemmen.

I. BESPREKING

1.1. Toelichting door één van de indieners van het
voorstel van resolutie

De heer Luk Van Nieuwenhuysen, indiener, verdui-
delijkt dat enerzijds het openbaar vervoer in de lift
zit, maar dat anderzijds het fileprobleem en de im-
mobiliteit nog toenemen. Men zou daaruit kunnen
afleiden dat het toenemend succes van het open-
baar vervoer vooral het gevolg is van het gegeven
dat het openbaar vervoer voor bepaalde groepen
in de bevolking (de ouderen) gratis ter beschikking
wordt gesteld. Het lid heeft de indruk dat deze
maatregel veeleer een sociaal effect heeft dan een
effect op de mobiliteit. Hij verwijst ook naar de re-
cente maatregel om ambtenaren te laten genieten
van gratis openbaar vervoer.

De indiener heeft de indruk dat ondanks deze
maatregelen men er niet in slaagt om een belang-
rijk deel van de actieve bevolking de stap te laten
zetten naar alternatieve transportmiddelen met
name het openbaar vervoer. Het lid is van oordeel
dat het organiseren van gratis openbaar vervoer
niet volstaat om een trendbreuk in te zetten. Dat
heeft ook veel te maken met het gegeven dat er
geen goede verbindingen bestaan tussen woon- en
werkplaats.

Nochtans is de heer Luk Van Nieuwenhuysen van
mening dat het openbaar vervoer een zeer goed al-
ternatief kan zijn voor het woon-werkverkeer van
heel wat mensen die vandaag nog steeds gebruik
maken van hun wagen.

Er wordt volgens de indieners té weinig aandacht
besteed aan de promotie van het openbaar ver-
voer.

De indiener stelt vast dat weliswaar de jaarlijkse
trein-tram-busdag sinds enkele jaren wordt georga-
niseerd, maar die wordt vooral door gezinnen ge-
bruikt als daguitstap.

Hij verduidelijkt dat dit voorstel van resolutie be-
oogt de actieve bevolking te sensibiliseren om ken-
nis te maken met het openbaar vervoer. Het is de
bedoeling dat de actieve bevolking de kans krijgt
om de verschillende mogelijkheden van openbaar
vervoer uit te proberen zonder dat daaraan kosten
zijn verbonden.

Vandaar dat de indieners met dit voorstel van reso-
lutie vragen dat de minister van Mobiliteit in over-
leg met de verschillende openbare vervoersmaat-
schappijen (ook met de NMBS) gesprekken zou
opstarten om te komen tot een gratis kennisma-
kingsweek met het openbaar vervoer waar ieder-
een de mogelijkheid krijgt het openbaar vervoer
uit te proberen.

1.2. Discussie met de leden en de minister

De heer Jan Loones wenst verduidelijking waarom
de indieners opteren voor een kennismakingsweek
en van oordeel zijn dat de jaarlijkse trein-tram-bus-
dag onvoldoende is. Is dit voorstel onderbouwd
door een studie of een onderzoek ?

De heer Luk Van Nieuwenhuysen verduidelijkt dat
de TTB-dag een weekendactiviteit is die een totaal
ander publiek heeft dan de actieve bevolking die
dagdagelijks zich verplaatst in het kader van woon-
werkverkeer. Hij is van oordeel dat een kennisma-
kingsweek een beter alternatief biedt dan de jaar-
lijkse TTB-dag om de mogelijkheden van het open-
baar vervoer uit te testen.

Minister Steve Stevaert kant zich nadrukkelijk
tegen dit voorstel van resolutie omdat hij van oor-
deel is dat het geen goede zaak is om via een der-
gelijke kennismakingsweek kennis te maken met
het openbaar vervoer. Het is onverstandig een ken-
nismaking op één week te concentreren.

De heer Felix Strackx, mede-indiener, repliceert dat
het helemaal niet de bedoeling is dat iedereen op
hetzelfde ogenblik deelneemt aan de kennisma-
kingsweek met de trein, de tram en de bus. Het is
de bedoeling dat éénieder die dat verkiest, deel-
neemt aan een kennismakingsweek op het ogen-
blik dat het hem best past. Hij geeft toe dat dit niet
met zoveel woorden is opgenomen in het voorstel,
maar dat is uiteindelijk de finaliteit. Hetzelfde lid
verduidelijkt dat men dat niet heeft willen specifië-
ren omdat het voorstel slechts vraagt gesprekken
te beginnen met de verschillende openbare ver-
voersmaatschappijen. Het is aan de regering om
concrete modaliteiten uit te werken.
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De heer Jul Van Aperen vraagt daarop naar verdui-
delijking over het juiste opzet : wil men één week
organiseren of het hele jaar door kennismakings-
weken. Uit de repliek van de heer Felix Strackx
blijkt dat het de bedoeling is dat éénieder eenmaal
recht heeft op deelname aan zo’n kennismakings-
week. De heer Jul Van Aperen betwijfelt of deze
maatregel enig effect zal hebben op de promotie
van het openbaar vervoer, omdat deze vrijblijven-
de maatregel nauwelijks impact heeft op het woon-
werkverkeer. Hij is van oordeel dat door deze
maatregel de dagdagelijkse gebruiker van het
openbaar vervoer in de kou wordt gezet.

De heer Pieter Huybrechts is van oordeel dat de re-
denering van de heer Van Aperen niet opgaat. 65-
plussers doen ook dagelijkse verplaatsingen en ge-
nieten gratis openbaar vervoer. Hij vraagt waarom
de VLD die maatregel naar de 65-plussers wel
steunt en dit voorstel niet.

De heer Felix Strackx verklaart dat zijn fractie met
dit voorstel enkel beoogt de mensen te leren ken-
nismaken met iets wat ze onvoldoende kennen.
Het voorstel komt erop neer dat men de Vlaming
een "staaltje" geeft om uit te proberen. Hij vindt
het een goed economisch principe dat men leert
kennis maken met het openbaar vervoer in de
hoop dat men dan in de toekomst er meer gebruik
zal van maken.

II. STEMMING

Het voorstel van resolutie wordt met zes stemmen
tegen drie verworpen.

De verslaggever, De voorzitter,

Jan Wivina 
LOONES DEMEESTER-DE MEYER
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